
Protokół Nr XXVII 

 

 

z obrad XXVII sesji Rady Gmin y Pabianice z dnia 3 grudnia 2008 r. 

 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz.10:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

Na ustawowy stan Rady Gminy Pabianice 15 radnych w sesji uczestniczyło 13  radnych.  

Nieobecni – usprawiedliwieni radni to: radna M. Lubowicka i radny A. Golewski. 

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

Ponadto w sesji uczestniczyli: Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach P. Zarychta, 
Kierownik Posterunku Policji w Piątkowisku Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach 
I. Witulski, Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP J. Hanc, W-ce Prezes 
Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP S. Marchewka, Prezesi Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych z terenu Gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną lista obecności stanowiącą 
zał. nr 2 do pr,  Wójt Gminy H. Gajda, W-ce Wójt E. Adamczyk, radca prawny Urzędu 
Gminy A. Jankowski, sołtysi gminy Pabianice obecni  zgodnie z załączoną  listą obecności 
stanowiącą zał. nr 3 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 1  

 

Obrady XXVI sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, witając wszystkich 
przybyłych. 

 

Ad. pkt. 2  

 

Protokół z XXVI   sesji został  przyjęty bez uwag i poprawek w głosowaniu  jednomyślnym. 

 

Ad. pkt. 3  

 

Wójt Gminy Pabianice H. Gajda złoŜył  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 
10. Podjęcie uchwał:  ppkt f/, g/ , h/ dot. projektów uchwał w sprawach:  

− uchwała Nr XXVII/F/2008 - zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok.  
Zmiana tego projektu uchwały polega na zwiększeniu planu wydatków w dz. 801 – 
oświata i wychowanie o kwotę 1.500 zł. w  §  2710 dotacja celowa na pomoc 
finansową udzieloną między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 
własnych zadań bieŜących. Powstały deficyt proponuje się  pokryć nadwyŜką 
budŜetową. 
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− uchwała Nr XXVII/G/2008 - udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej 
Pabianice.  
W projekcie tej uchwały wykazuje się właśnie kwotę 1500 zł., która w wyniku 
przeprowadzonych zmian w budŜecie gminy Pabianice została wykazana 
w przedłoŜonym wyŜej projekcie uchwały.  

− uchwała Nr XXVII/H/2008  zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008.  
Proponowane zmiany wykazane są w załączonym projekcie uchwały stanowiącym 
załącznik nr 13 do  niniejszego protokołu.  

− uchwała Nr XXVII/I/2008 - zmiany Uchwały Nr XXVI/181/2008 Rady Gminy 
Pabianice z dnia 5 listopada 2008 roku w sprawie określenia warunków i trybu 
wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego na obszarze Gminy 
Pabianice. 
Wprowadzona zmiana dotyczy wykreślenia z  podstawy prawnej Uchwały Nr 
XXVI/181/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 5listopada 2008 roku w sprawie 
określenia warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu 
kwalifikowanego na obszarze Gminy Pabianice skreślić następujących słów: 
„ i art. 176 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r. o finansach publicznych ( Nr 
249,poz.2104, z 2006 r. Nr 45, poz.319, Nr 104, poz.708,Nr 170, poz.1217, Nr 
170,poz. 1218, Nr 187, poz.1381, Nr 249, poz.1832, z 2007 r. Nr 82, poz.560, Nr 88, 
poz.587, Nr 115, poz. 791, Nr 140, poz.984) ”. 

Przewodniczący Rady R. Figiel kolejno poddawał do głosowania zgłoszone przez Wójta 
Gminy projekty uchwał z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad XXVII sesji. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały Nr XXVII/F/2008 - zmian 
w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok Rada opowiedziała się w głosowaniu 10 głosami za, 
przy 3 głosach wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych.  

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały Nr XXVII/G/2008 - udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Pabianice Rada opowiedziała się w głosowaniu 10 
głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych  

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały Nr XXVII/H/2008 zmian 
w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 Rada opowiedziała się w głosowaniu 9 głosami za 
przy 4 głosach wstrzymujących się. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały Nr XXVII/I/2008 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XXVI/181/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 5 listopada 2008 roku w sprawie 
określenia warunków i trybu wspierania, w tym finansowego, rozwoju sportu 
kwalifikowanego na obszarze Gminy Pabianice. 

Porządek obrad wraz z dodatkowymi projektami uchwał o których wprowadzenie 
wnioskował Wójt Gminy został przyjęty przez Radę Gminy w głosowaniu 13 głosami za, bez 
głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z  XXVI sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami . 
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7.  Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Pabianice 
porównawczo za III kwartały 2007 i 2008 r. z uwzględnieniem ruchu drogowego. 

8. Informacja Prezesów jednostek OSP o działalności bieŜącej jednostek oraz 
planowanym rozwoju. 

9. Interpelacje radnych.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przedłuŜenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Pabianice – Uchwała Nr XXVII /A/2008  

b) „Gminnego Programu Ochrony Środowiska” oraz „Gminnego Planu Gospodarki 
Odpadami”  na lata 2009-2012 z perspektywą do 2016 roku -  XXVII /B/ 2008  

c) zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok  - Uchwała Nr XXVII/C/2008 

d) zmian w budŜecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXVII/D/2008  

e) zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok – Uchwała Nr XXVII/E/2008  

f) zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok -  Uchwała Nr XXVII/F/2008  

g) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Pabianice - Uchwała Nr 
XXVII/G/2008  

h) zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 -  Uchwała Nr XXVII/H/2008 

i) zmiany Uchwały Nr XXVI/181/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 5 listopada 
2008 roku w sprawie określenia warunków i trybu wspierania, w tym 
finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego na obszarze Gminy Pabianice -  
Uchwała Nr XXVII/I/2008 

11. Odpowiedzi na interpelacje. 

12. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 

13. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt. 4 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków  powołano radnego Z. Stasiaka i radnego P. Kociołka. Skład 
Komisji został zatwierdzony w głosowaniu 11 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących 
się. 

 

Ad. pkt. 5.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej jako pierwsza przedłoŜyła informację o pracy Komisji 
między sesjami. Poinformowała, Ŝe Komisja odbyła kontrolę w Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Pabianicach w temacie: kontrola realizacji wydatków na wypoczynek letni 
dzieci i młodzieŜy oraz realizację programu profilaktyki alkoholowej za okres od 
01.01.2008 r. do dnia kontroli. 
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Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
poinformował, Ŝe Komisja, której przewodniczy odbyła 1 posiedzenie, na którym została 
podsumowana działalność sportowa w gminie Pabianice za rok 2008. Komisja zapoznała się 
z informacją  na temat przeprowadzonych i planowanych inwestycji w obiektach sportowych 
na terenie gminy Pabianice, omówiła materiały na najbliŜszą sesję Rady Gminy. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej K. Gąsiorek poinformował, iŜ Komisja 
Gospodarczo-Finansowa odbyła równieŜ 1 posiedzenie między sesjami. Na posiedzeniu 
dokonała analizy projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz 
Gminnego Planu Gospodarki Odpadami na lata 2009 - 2016, omówiła inne projekty uchwał  
mające być przedmiotem obrad XXVII sesji Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek poinformował, Ŝe 
Komisja odbyła 1 posiedzenie między sesjami, na którym zaopiniowała projekt  uchwały na 
temat Gminnego Planu Ochrony Środowiska oraz Gminnego Planu Gospodarki Odpadami,  

Przygotowała wytyczne do opracowania prezentacji na temat szkodliwości działania 
mieszkańców i podmiotów gospodarczych w zakresie ochrony środowiska.  

Zapoznała się z informacją  Wójta na temat  funkcjonowania komunikacji w gminie Pabianice 
oraz z perspektywą na dalsze jej funkcjonowanie, omówiła takŜe wszystkie  inne 
przygotowane projekty uchwał na XXVII  sesję Rady Gminy.  

 

Ad. pkt. 6 

 

Wójt Gminy Pabianice przedłoŜył Radzie Gminy informację o pracy między sesjami  
W OKRESIE OD 4 LISTOPADA DO 2 GRUDNIA 2008 ROKU 
Informacja przedstawia się w sposób zapisany poniŜej: 
 
„W zakresie gospodarki komunalnej 
 

1. ZłoŜono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi o dofinansowanie przebudowy 
drogi gminnej Świątniki – Górka Pabianicka – Petrykozy długości 1800 mb w ramach 
„ Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011”. Koszt realizacji 
projektu został określony na kwotę 3.632.600 brutto. 

2. Zakupiono pług do odśnieŜania dróg gminnych za kwotę 13.500 zł. 
3. Wykonano na bieŜąco roboty związane z utrzymaniem dróg gminnych. 
4. W dniu 27 listopada podpisano umowę między PKS Łódź a gmina Pabianice i gminą 

Lutomiersk na kursowanie autobusów PKS na trasie Pabianice – Lutomiersk . Umowa 
obowiązuje w okresie od 1 do 31 grudnia 2008 roku i obejmuje 8 kursów dziennie.  
Gmina Pabianice dopłaci 3200 zł , a gmina Lutomiersk 2400 zł. 

 
W zakresie oświaty 
 

1. W dniu 12.11. odbyło się spotkanie powołanego przez Wójta Gminy Zespołu do spraw 
Szkoły Podstawowej w Pawlikowicach. W skład zespołu weszli przedstawiciele Rady 
Gminy i pracownicy oświaty oraz przedstawiciele  związków zawodowych 
nauczycieli. Zadaniem zespołu jest zebranie niezbędnych informacji, ich analiza oraz 
przedstawienie propozycji organizacyjnych i prawnych dla zapewnienia dalszego 
funkcjonowania szkoły i racjonalnego wykorzystania budynku w związku z malejącą 
liczbą uczniów i wysokimi kosztami utrzymania szkoły. W trakcie spotkania dyrektor 



 5

szkoły Pani Dorota KałuŜna przedstawiła informację dotyczącą działań podjętych w tej 
sprawie, stwierdzając jednocześnie, Ŝe zarówno kadra  pedagogiczna jak i rodzice 
uczniów wykorzystali wszystkie moŜliwości, by przekonać innych rodziców do 
umieszczenia dziecka w tej szkole. Poza tym dane statystyczne teŜ wskazują na  coraz 
mniejszą liczbę urodzin dzieci w kolejnych rocznikach w obwodzie szkoły. Zespół 
powinien wypracować swoje stanowisko w tej sprawie i zakończyć wszelkie prace do 
dnia 28 lutego 2009 r. 

 
2. W dniu 21.11 odbyła się narada dyrektorów szkół, w  trakcie której omówiono sprawy 

organizacyjne szkół, potrzeby finansowe, zasady wynagradzania  pracowników 
administracji i obsługi, doskonalenie zawodowe nauczycieli, pomoc materialną dla 
uczniów, oraz inne sprawy  bieŜące dotyczące działań oświatowo-wychowawczych. 

 
3. Realizowano pierwszą ratę stypendium szkolnego przyznanego decyzją Wójta w 

ramach pomocy materialnej dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy w roku 
szkolnym 2008/2009.. Na pokrycie kosztów stypendium do końca roku wykorzystane 
zostaną zarówno  środki z dotacji celowej przyznanej  z budŜetu państwa, jak równieŜ 
środki własne zaplanowane na ten cel w budŜecie gminy. 

 
4. We wszystkich szkołach zorganizowano uroczystości z okazji 90 Rocznicy Odzyskania 

Niepodległości. Uroczystości stały się teŜ okazją do wyróŜnienia najzdolniejszych 
uczniów, którym wręczono w tym dniu nagrody  przyznane przez Wójta Gminy.  

 
 

W zakresie kultury  
 

1. 7 listopada  w Domu Ludowym w Bychlewie odbył się koncert ZPiT „Bychlewianka” 
pt. „Przesło lato”. Impreza ta miała charakter otwarty. Pod wieloma względami był to 
koncert  wyjątkowy: profesjonalne oświetlenie, nagłośnienie, scenografia i przede 
wszystkim pokaz pełnego programu w wykonaniu wszystkich grup działających w 
zespole wywołały u widzów niezapomniane wraŜenia. Po raz pierwszy zespół 
występował nie uświetniając innej uroczystości-był to koncert od początku do końca 
poświęcony ZPiT „Bychlewianka”. Po zakończeniu goście zostali poczęstowani  po 
chłopsku: grzańcem i plackiem  droŜdŜowym. 
 

W zakresie opieki społecznej  
 

1. 6 grudnia 2008r. godz. 14.00 w MOK-u Pabianice, odbędzie się przedstawienie 
świąteczne „Skarb dobroci” wystawiane przez Teatr Króla z Łodzi.80 dzieci z rodzin 
będących w trudnej sytuacji finansowej, oraz dzieci niepełnosprawne otrzymają 
paczki o wartości 50 zł rozdane przez Mikołaja. Cała impreza finansowana jest ze 
środków z profilaktyki. 

2. 22 grudnia 2008r. będą wydawane paczki Ŝywnościowe ( mięso, wędlina) dla osób 
którym dochód nie przekracza 150% ustawowego kryterium dochodowego, tzn. dla 
osób w rodzinie kwoty nie moŜe dochód przekroczyć 526,50 zł, a dla osób samotnych 
715,50 zł .Wartość paczki będzie uzaleŜniona od ilości osób w rodzinie – ustalono 40 
zł na osobę . Przygotowujemy paczki dla 48 rodzin. 

 
 
Ponadto Wójt Gminy : 
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1. W dniu 9 listopada uczestniczył w uroczystej sesji Rady Powiatu z okazji 10- lecia 

jego istnienia. 
2. W dniu 11 listopada uczestniczył w uroczystościach z okazji Święta Niepodległości . 

Zamiast złoŜenia kwiatów pod pomnikiem Legionisty Wójt uiścił datek na zakup 
specjalistycznego łóŜka na oddział dziecięcy do szpitala. 

3. W dniu 27 listopada wraz z radnymi uczestniczył w spotkaniu z  Zarządem OSP w 
Gorzewie. Na spotkaniu omówiono dalsze finansowanie jednostki związane z 
modernizacja straŜnicy , w szczególności ocieplenie budynku.” 

 
Na podstawie materiałów  
Urzędu Gminy  
przygotowała: J. Słubik 

 

Ad. pkt. 7  

 

Informacje na temat stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Pabianice 
porównawczo za III  kwartały 2007 i 2008 r. z uwzględnieniem ruchu drogowego przedłoŜyli:  
Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach P. Zarychta oraz Kierownik Posterunku Policji 
w Piątkowisku Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach  I. Witulski.  

Informacje stanową pisemne załączniki do niniejszego protokołu o numerach 4 i 5.  

Na zakończenie swojego wystąpienia Komendant wyraził podziękowanie Radzie Gminy oraz 
Wójtowi Gminy za udzielenie wsparcia finansowego do zakupu samochodu dla potrzeb 
Posterunku Policji w Piątkowisku Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach w kwocie 
40 tys. zł.   

W dyskusji głos zabrali radni : P. Kociołek, Z. Stasiak.  

Radni poruszyli sprawy takie jak: współpracy policji ze szkołami na terenie gminy Pabianice, 
a takŜe funkcjonowania samochodów policyjnych po terenie gminy.  

Komendant Policji poinformował, Ŝe zostanie otwarte miasteczko ruchu drogowego, na 
pewno przed wakacjami będzie juŜ moŜna  z niego korzystać.  

 

Ad. pkt. 8  

 

Informację o działalności bieŜącej jednostek oraz planowanym rozwoju przedłoŜył Radzie 
Gminy Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP J. Hanc.  

Informacja stanowi pisemny załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Następnie prezesi poszczególnych jednostek Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu Gminy 
Pabianice przedstawiali krótkie informacje o działalności jednostek, na czele których stoją.  

Informacje przedstawili: 

Prezes OSP w Piątkowisku – Andrzej Kosiński, 

Prezes OSP w Gorzewie – Stanisław Biernacki, 

Naczelnik  OSP w Pawlikowicach – M. Banaczek  
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Prezes OSP w Janowicach J. Owczarek  

Członek Zarządu OSP w śytowicach K. Szczerkowski 

Członek Zarządu OSP w Rydzynach K. Gąsiorek  

Prezes OSP w Górce Pabianickiej J. Hanc 

Prezes OSP w Kudrowicach – R. Figiel  

Prezes OSP w Koninie W. Komorowski zabierając głos zwrócił się z prośbą o podjęcie przez 
Gminny Zarząd OSP decyzji o dalszych losach jednostki OSP w Koninie.  

Na zakończenie Prezes Zarządu Gminnego OSP J. Hanc zaprosił wszystkich radnych do 
wzięcia udziału w spotkaniu z Zarządem Gminnym OSP, które będzie miało miejsce w sali 
OSP w Górce Pabianickiej dnia 19 grudnia 2008 r.  

W dyskusji radny H. Szafrański wyraził podziękowanie dla wszystkich straŜaków ochotników 
za ich trud w ich działaniu i niesieniu pomocy w zdarzeniach jakie mają miejsce, a takŜe 
w organizację wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieŜy.  

Przewodniczący Rady R. Figiel nawiązując do spotkania jakie miało miejsce w straŜnicy 
Gorzewie i wystąpienia jednego z mieszkańców, który przedłoŜył tam informację jak się 
wyraził w imieniu mieszkańców Gorzewa i poinformował, Ŝe Urząd Gminy wyposaŜył pokój 
jednego z prezesów OSP na terenie Gminy. Przewodniczący poprosił o informację; prezes 
której jednostki otrzymał wyposaŜenie pokoju? 

Radna Z. Kasperska – członkini jednostki OSP w Gorzewie zabierając głos w powyŜszej 
kwestii poinformowała, Ŝe nieporozumienie to będzie wyjaśnione w dniu jutrzejszym 
w Urzędzie Gminy Pabianice przez jednego ze straŜaków jednostki OSP w Gorzewie.  

Prezes Zarządu Gminnego OSP powiedział, Ŝe na terenie naszej gminy Ŝadna jednostka nie 
posiada umeblowania sfinansowanego ze środków budŜetu gminy. 

Na tym dyskusja została zamknięta . 

 

Ad. pkt. 10.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków przedkładała kolejno projekty uchwał będące w porządku obrad 
XXVII sesji Rady Gminy Pabianice.  

Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Pabianice został przyjęty w głosowaniu 
13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i Uchwała 
Nr XXVII/185/ 2008 w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 6 do protokołu.   

Projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu Ochrony Środowiska” oraz „Gminnego 
Planu Gospodarki Odpadami”  na lata 2009-2012 z perspektywą do 2016 roku  został podjęty  
głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i Uchwała 
Nr XVII/ 186/2008 w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 7 do protokołu.   

Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2008 rok został podjęty 
głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i Uchwała 
Nr XVII/ 187/2008 w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 8 do protokołu.   
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Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2008 rok został podjęty 
głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i Uchwała 
Nr XVII/ 188/2008 w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 9 do protokołu.   

Przy projekcie  uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Pabianice na 2008 rok, 
w którym proponuje się zwiększenie wydatków w dz.750 – administracja publiczna, 
rozdz.75023 – urząd gminy o kwotę 13.000 zł.  z przeznaczeniem na zakup licencji 
i wdroŜenie Systemu Elektronicznego Obiegu Dokumentów w Urzędzie Gminy.  

Wyjaśnienie do uchwały w następującym brzmieniu: 

„Elektroniczny Obieg Dokumentów stanowi system obsługujący wymianę pism 
elektronicznych przychodzących do i wychodzących z urzędu oraz pism wytwarzanych 
i wymienianych wewnątrz urzędu. Obejmuje on elektroniczne przyjmowanie i potwierdzanie 
pism, wysyłanie pism na zewnątrz za zwrotnym poświadczeniem odbioru, przekazywanie 
dokumentów wewnątrz urzędu sporządzanie i wydawanie decyzji i postanowień, prowadzenie 
akt spraw, archiwizowanie dokumentów. 
System obiegu dokumentów elektronicznych w administracji publicznej w Polsce oparty jest 
na kwalifikowanym podpisie elektronicznym.  
Elektroniczny Obieg Dokumentów zintegrowany jest z Elektroniczną Skrzynką Podawczą 
i Biuletynem Informacji Publicznej. 
Konieczności wprowadzenia w urzędzie EOD wynika z obowiązku przyjmowania 
dokumentów dostarczanych drogą elektroniczną, tak przez inne podmioty publiczne, jak 
równieŜ podmioty niepubliczne, zgodnie z k.p.a. oraz ustawą z 17 lutego 2005 r. 
o informatyzacji podmiotów realizujących zadania publiczne. Obowiązek przyjmowania 
takich dokumentów - a w konsekwencji ich ewidencjonowania, przechowywania 
i przekazywania w takiej postaci - odnosi się do czynności materialno-technicznych oraz 
formalno-proceduralnych. Dokumenty takie bowiem nie tylko muszą być faktycznie przyjęte 
w takiej postaci, w jakiej zostały dostarczone, ale równieŜ w takiej postaci powinny stanowić 
podstawę załatwienia sprawy.  
WdroŜenie Systemu Elektronicznego Obiegu Dokumentów zapewni monitorowanie 
prowadzonych w Urzędzie spraw, przechowywanie gromadzonych zbiorów danych, śledzenie 
przepływu dokumentów , zbieranie potrzebnych informacji oraz sterowanie tokiem pracy, 
a takŜe pozwoli obywatelowi na pobieranie dokumentów, składanie wniosków i śledzenie 
przebiegu załatwiania jego sprawy. 

W dziale 600 – transport i łączność proponuje się zwiększenie wydatków o 13.801 zł 
z przeznaczeniem na wynagrodzenia robotników robót publicznych oraz na zakup szlaki, 
paliwa do ciągnika rolniczego , piasku na akcję „Zima”. 

Radny Z. Stasiak wnioskował, aby jeszcze w tej chwili nie podejmować decyzji o zakupie 
systemu „Elektronicznego Obiegu  Dokumentów”, poniewaŜ za mało mamy jeszcze wiedzy 
na ten temat  na szczeblu centralnym,  radny sugerował, aby zaczekać i zorientować się w jaki 
sposób będzie to wyglądało docelowo.  

Radny A. Jaksa poparł sugestię przedmówcy w powyŜszej sprawie.  

Radny Z. Stasiak postawił wniosek o wykreślenie w pkt. 2 w  dz. 750 - administracja 
publiczna  rozdz. 75023 – urzędy gmin kwotę 13.000 zł. i przesunięcie  jej do innego działu.  

Skarbnik Gminy zaproponowała, aby kwotę tę zapisać w dz. 4 300 - usługi wówczas zostanie 
zachowana równowaga w budŜecie. 

Innych wniosków nie zgłoszono.  
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Przewodniczący Rady R. Figiel poddał wniosek radnego Z. Stasiaka w powyŜszej sprawie 
pod głosowanie w wyniku, którego za wnioskiem opowiedziało się 13 radnych, bez głosów 
przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. 

Za uchwałą Nr XXVII/189/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. juŜ 
z wykreślonym zapisem w dz. 750 - kwoty 13 000 zł i wpisaniem jej do dz. 4 300 – usługi, 
Rada opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się. 

Uchwała w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Uchwała Nr XVII/190/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. została 
podjęta w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 
się i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Za Uchwałą Nr XVII/191/2008 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Miejskiej Pabianice Rada opowiedziała się  w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów 
przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się . Uchwała  stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

Za Uchwałą Nr XVII/191/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 rok 
Rada opowiedziała się  w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się. Uchwała  stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Za Uchwałą Nr XVII/192/2008 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XXVI/181/2008 Rady Gminy 
Pabianice z dnia 5 listopada 2008 roku w sprawie określenia warunków i trybu wspierania, 
w tym finansowego, rozwoju sportu kwalifikowanego na obszarze Gminy Pabianice Rada 
opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się. Uchwała  stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

 

 Ad. pkt. 12.  

 

W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych radny H. Kalinowski zgłosił sprawę wyrównania 
nawierzchni drogi na przystanku autobusu  szkolnego w Piątkowisku. W czasie kiedy pada 
deszcz powstają tam duŜe zastoiny wody, a takŜe ponowił prośbę ustawienia  kosza na śmieci 
na tym przystanku.  

Radny Z. Stasiak wnioskował: 

− o utwardzenie destruktem drogi między śytowicami, a Majówką,  

− zakończenie sprawy związanej z doprowadzeniem energii elektrycznej w śytowicach 
do posesji p. Klimka, 

− wyegzekwowania od Zarządu Powiatu Pabianickiego szybszej reakcji na zagroŜenia 
związane z opadami śniegu i w czasie gołoledzi. 

Radny przytoczył tu przykład ostatniego ataku zimy, gdzie stan drogi powiatowej na odcinku 
śytowice - Janowice szczególnie na zakrętach stwarzał ogromne zagroŜenie dla Ŝycia 
ludzkiego i wydarzyło się w tym czasie na tym odcinku kilka wypadków. 

Radny A. Jaksa zgłosił potrzebę utwardzenia destruktem drogi gminnej pomiędzy Koninem, 
a Górką Pabianicką, urządzenie tej drogi na pewno przyczyniłoby się do odciąŜenia ruchu 
samochodowego  przez Górkę Pabianicką.  

Radna H. Jaros równieŜ poruszyła problem właściwego utrzymania stanu dróg powiatowych 
podczas opadów śniegu na południowej stronie gminy /Pawlikowice II/. 
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Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel zapoznał Radę Gminy z pismem Prezydenta miasta 
Pabianic z dnia 12.11.2008 roku, w sprawie spłaty zobowiązań gminy Pabianice z tytułu 
prowadzenia przychodni w Petrykozach i Pawlikowicach. Prezydent wykazał, iŜ straty 
ogółem od roku 2005 do 2008 zamykają się w kwocie 306 821 zł. Przewodniczący 
poinformował, Ŝe w powyŜszej sprawie zwrócił się do Wójta Gminy o opinię prawną, czy 
gmina Pabianice jest zobowiązana takie straty  pokryć.   

Kserokopia pisma w załączeniu do protokołu – zał nr 15.  

Odczytał zaproszenie Zarządu Oddziału Gminnego Ochotniczych StraŜy PoŜarnych 
w Pabianicach dla radnych Rady Gminy Pabianice do wzięcia udziału w spotkaniu z ZOG 
OSP w Pabianicach w dniu 19.12.2008 r. o godz. 12:00 w sali OSP w Górce Pabianickiej.  

Ponadto odczytał inne zaproszenia dla radnych: 

− Gminny Ośrodek  Pomocy Społecznej w Pabianicach zaprasza do wzięcia udziału 
w organizowanych uroczystych „Mikołajkach” dla dzieci z gminy Pabianice – 
uroczystość dnia 6.12.2008 r. o godz. 14:00 w MOK w Pabianicach,  

− zaproszenie od Szkolnej Grupy Amnesty International Gimnazjum im. 
A. Mickiewicza w Piątkowisku do wzięcia udziału w Maratonie Pisania Listów w dniu 
13.12.2008 r. w godzinach od 12:00 – 19:00. Listy będą pisane w obronie więźniów 
sumienia, a takŜe zawarta jest prośba o  wsparcie finansowe akcji przez radnych.  

Przewodniczący zapoznał Radę Gminy z notatką Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z dnia 
24.11.2008 r. Notatka sporządzona na okoliczność nie odbycia się spotkania 
Przewodniczących Komisji z Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, na którym miały być 
zebrane propozycje do planu kontroli Komisji Rewizyjnej. Spotkanie nie odbyło się z uwagi 
na nieobecność  Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 

Kolejnym pismem, z którym Przewodniczący zapoznał Radę, było pismo radnego 
A. Golewskiego i pismo Przewodniczącego Klubu Radnych NiezaleŜnych P. Kociołka 
informujące o rezygnacji radnego A. Golewskiego z członkowstwa w Klubie Radnych 
NiezaleŜnych.  

Sołtys wsi Gorzewa B. Wójcik – Fater zgłosiła problem jakim jest ogromne natęŜenie ruchu 
samochodów cięŜarowych firmy WAKOS, która wywozi ziemię z terenu Łodzi z placu 
przygotowywanego pod budowę IKEI. CięŜarówki jeŜdŜą non-stop w godzinach od 7:00 do 
17:00 i będą jeździły aŜ do końca marca. Drogi gminne po których się poruszają ulegają 
niszczeniu. W tej chwili jest juŜ rozjeŜdŜone skrzyŜowanie i niszczeje przepust na drodze w 
Gorzewie.  

Sołtys poinformowała takŜe, Ŝe firma, która będzie remontowała most w Łaskowicach 
ustawiła znak informujący o robotach drogowych na chodniku i tym samym zniszczyła część 
chodnika.  

Sołtys wsi Kudrowice S. Madaj prosił, aby wpłynąć na Urząd Pocztowy w sprawie dotyczącej 
dostarczania korespondencji przez listonoszy bezpośrednio do adresatów, a nie tak jak jest to 
czynione w tej chwili - do skrzynek pocztowych w wyznaczonych miejscach. Korespondencja 
w skrzynkach bardzo często niszczy się, poniewaŜ dostaje się do nich woda w czasie deszczu.  

Przewodniczący Rady R. Figiel zgłosił wniosek o opracowanie regulaminu, w którym 
zapisane byłyby zasady współpracy i moŜliwości finansowania budowy indywidualnych 
przyzagrodowych oczyszczalni ścieków. 
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Radny A. Jaksa postawił wniosek o wypracowanie ze spółką EKO Region, która odbiera 
odpady komunalne od mieszkańców gminy Pabianice moŜliwości wprowadzenia na terenie 
naszej gminy selektywnej zbiórki odpadów od indywidualnych odbiorców.  

Radny P. Kociołek – Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska poinformował, Ŝe 
Komisja, której przewodniczy zajęła się tematem szkodliwości spalania odpadów 
komunalnych przez mieszkańców gminy i w tym temacie będą prowadzone prelekcje wśród 
mieszkańców. Przewodniczący zwrócił się z apelem, aby do prowadzenia prelekcji włączyły 
się równieŜ organizacje pozarządowe działające na terenie gminy, a takŜe harcerze.  

 

Ad. pkt. 13.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokół  Komisji Uchwał i Wniosków sporządzony 
na XXVII sesji Rady Gminy Pabianice.  

Radny Z. Stasiak – członek Komisji Uchwał i Wniosków przedłoŜył wnioski Komisji 
Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli z dnia 20.11.2008 roku.  Kontrola Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w zakresie realizacji wydatków na wypoczynek letni dzieci i młodzieŜy 
oraz realizację programu profilaktyki alkoholowej za okres od 1.01.2008 do dnia kontroli . 

Wnioski zostały złoŜone  do Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XXVII sesji Rady 
Gminy i stanowią załącznik nr  1   do protokołu Komisji Uchwał i Wniosków. 

Przewodniczący Rady poddawał kolejno, kaŜdy z wniosków pokontrolnych Komisji 
Rewizyjnej odrębnie do głosowania.  

Za wnioskiem nr 1 o brzmieniu: 

„Przed podpisaniem umowy o pracę dokładnie sprawdzić kwalifikacje osób ubiegających się 
o zatrudnienie w świetlicach  terapeutycznych” - Rada opowiedziała się w głosowaniu 12 
głosami za przy 1 glosie wstrzymującym się, bez głosów przeciwnych.  

Za wnioskiem nr 2 o brzmieniu: 

„ Podstawą do decyzji o finansowaniu zajęć terapeutycznych powinno być udokumentowanie 
przez składających oferty kwalifikacji do pracy w kontekście psychologicznym z pacjentem 
i grupą” - Rada opowiedziała się w głosowaniu 12 głosami za, bez głosów wstrzymujących 
się i bez głosów przeciwnych. 

Za wnioskiem nr 3 o brzmieniu: 

„Sprawdzić czy pedagodzy szkolni prowadzą zajęcia profilaktyczne w ramach swojego 
zakresu obowiązków i podstawowego wynagrodzenia” Rada opowiedziała się w głosowaniu 
12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, bez głosów przeciwnych. 

Za wnioskiem nr 4 o brzmieniu: 

„Zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości z dnia 26.10.1982 r. działalność 
profilaktyczna, informacyjna i edukacyjna mogłaby być realizowana poza terenem szkoły 
w oparciu o bazę lokalową, kadrę trenerską klubów sportowych przy ścisłej współpracy ze 
szkołami i realizatorem programu profilaktycznego” - Rada opowiedziała się w głosowaniu 
12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się.  
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Za wnioskiem nr 5 o brzmieniu: 

„Informować Radę Gminy o wszelkich zajęciach pozalekcyjnych i imprezach 
współfinansowanych ze środków profilaktyki w celu moŜliwości przeprowadzenia kontroli 
frekwencji” - Rada opowiedziała się w głosowaniu 12 głosami za, przy 1 głosie 
wstrzymującym się bez głosów przeciwnych. 

Za wnioskiem nr 6 o brzmieniu:  

„Skontrolować jakość posiłków w szkołach” Rada opowiedziała się w głosowaniu 12 głosami 
za bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

Za wnioskiem nr 7 o brzmieniu:  

„RozwaŜyć moŜliwość korzystania z basenu młodzieŜy gimnazjalnej” Rada opowiedziała się 
w głosowaniu 13 głosami za, bez głów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

Za wnioskiem nr 8 o brzmieniu: 

„Zorganizować w roku w roku 2009 obóz socjoterapeutyczny dla dzieci z rodzin z problemem 
alkoholowym przez wyspecjalizowana firmę” Rada opowiedziała się w głosowaniu 10 
głosami za, przy 2  głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. 

Za wnioskiem nr 9 o brzmieniu: 

„Odbyć wyjazdowe posiedzenie do ośrodków wypoczynkowych, w których wypoczywa 
młodzieŜ naszej gminy finansowana z budŜetu” - Rada opowiedziała 12 głosami za, przy 1 
głosie wstrzymującym się.  

Przewodniczący Rady wyraził sugestię swoją do wniosku nr 9, aby ewentualne wyjazdowe 
posiedzenia do ośrodków wypoczynkowych odbywały się ze środków własnych, a nie 
z budŜetu gminy.  

Za wnioskiem nr 10 o brzmieniu: 

„W miarę zgłaszanych potrzeb zgodnie z obowiązującą procedurą zwiększyć liczbę godzin 
nauki tańca w szkołach” Rada opowiedziała się w głosowaniu 9 głosami za, przy 2 głosach 
przeciwnych i 2 glosach wstrzymujących się. 

Kolejnymi wnioskami nad którymi Przewodniczący Rady przeprowadzał głosowanie były 
wnioski zgłoszone do Komisji Uchwał i Wniosków w trakcie obrad sesji.  

Za wnioskiem o utwardzenie drogi destruktem między śytowicami, a Majówką Rada 
opowiedziała się w głosowaniu 12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

Za wnioskiem o zakończeniu  sprawy związanej z doprowadzeniem energii elektrycznej 
w śytowicach do posesji p. Klimka, Rada opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za, bez 
głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

Za wnioskiem dot. wyegzekwowania od Zarządu Powiatu Pabianickiego szybszej reakcji na 
zagroŜenia związane z odśnieŜaniem dróg i ich przejezdnością w czasie gołoledzi Rada 
opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się.  

Za wnioskiem o opracowanie regulaminu, w którym zapisane byłyby zasady współpracy i 
moŜliwości finansowania do budowy indywidualnych przyzagrodowych oczyszczalni 
ścieków Rada opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 
głosów wstrzymujących się.  
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Za wnioskiem o wypracowanie ze spółką EKO Region, która odbiera odpady komunalne od 
mieszkańców gminy Pabianice moŜliwości wprowadzenia na terenie naszej gminy 
selektywnej zbiórki odpadów od indywidualnych odbiorców, Rada opowiedziała się 
w głosowaniu 13 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty przez Radę Gminy w głosowaniu 
13 glosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 16 
do protokołu.  

 

Ad. pkt. 14.  

 

Przewodniczący rady Gminy R. Figiel zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy Pabianice.  

 

 

 

      Obradom sesji przewodniczył: 

      Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  

      

       Roman Figiel  

 

 

Protokołowała: 

 

Urszula Czerwonka  

 


